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Pani 
EWA KOPACZ 

MINISTER ZDROWIA 

Szanowna Pani Minister 

Docierają do mnie sygnały, z których wynika, że część środowiska związanego z 
opieką zdrowotną wyraża niezadowolenie z rządowej koncepcji pomocy dla 
samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, które przekształcą się w 
spółki prawa handlowego. 

Zainteresowani podnoszą, że pomoc finansowa ma trafić głównie do szpitali, 
które nie przestrzegały dyscypliny finansowej, często były źle zarządzane i nie podjęły 
skutecznych wysiłków na rzecz poprawy ich sytuacji finansowej oraz zmniejszenia 
zadłużenia. Kolejny raz, kolejny rząd „nagrodzi" zatem zakłady opieki zdrowotnej 
najsłabsze finansowo i najbardziej zadłużone, sankcjonując tym samym łamanie przez 
nie prawa. 

Przewidywanej pomocy nie otrzymają natomiast publiczne zakłady opieki 
zdrowotnej, które sprostały otaczającym je trudnościom, podjęły trud restrukturyzacji 
lub przekształciły się w spółki prawa handlowego, niejednoktotnie kosztem 
zaciągnięcia kredytów bankowych oraz wielu ograniczeń (w tym zamrożenia 
wynagrodzeń pracowników, ograniczenia zatrudnienia, inwestycji, zakupów sprzętu i 
aparatury). Proponowane ograniczenie umorzenia należności do zobowiązań 
publicznoprawnych, pozbawi pomocy państwa te zakłady, które regulowały 
zobowiązania wobec Zakładu Ubezpieczeń Społecznych, Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, urzędów skarbowych i innych państwowych 
instytucji, ale zalegających z płatnościami wobec dostawców leków i wyrobów 
medycznych oraz sprzętu i aparatury medycznej. Również zwolnienie z opłacania 
podatku dochodowego od osób prawnych (CIT) ma dotyczyć tylko nowo powstałych 
spółek prawa handlowego. 
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W odczuciu zainteresowanych, powyższa sytuacja jest przykładem nierównego 
traktowania publicznych zakładów opieki zdrowotnej w dostępie do pomocy publicznej. 
Stawiane są również pytania co do celowości i etyczności rządowej koncepcji 
oddłużania publicznych zakładów opieki zdrowotnej. Zakłady opieki zdrowotnej, które 
utrzymały dyscyplinę finansową, dostają kolejny raz sygnał, że właściwie niepotrzebnie 
się starały. Zakłady te obawiają się, czy będą w stanie sprostać stawianym 
wymaganiom, zapewnić rozwój i utrzymać się na rynku. 

Uprzejmie informuję, że w tej sprawie, zwrócił się do Rzecznika Praw 
Obywatelskich Senator Norbert Krajczy (kopia pisma w załączeniu). 

W związku z powyższym, na podstawie art. 13 ust. 1 pkt. 2 ustawy z dnia 15 
lipca 1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich (jt. Dz.U. z 2001 r. Nr 14, poz. 147 ze 
zm.), zwracam się do Pani Minister z uprzejmą prośbą o rozważenie powyższego 
problemu oraz zajęcie stanowiska, w tym odnośnie zarzutów Pana Senatora. 
Zobowiązany będę za przekazanie informacji w tej sprawie oraz w kwestii działań Pani 
Minister odnośnie zapewnienia równego traktowania publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej w dostępie do pomocy publicznej. 

Z poważaniem 

Z upoważnienia 
Rzecznika Praw Obywatelskich 

/-/ Stanisław Trociuk 
Zastępca Rzecznika Praw Obywatelskich 


